
 

 

Број: 05/8-50-14-465-4/15 

Сарајево, 14. 09. 2015.  

 

 

З А П И С Н И К 

са 3. сједнице Комисије за избор и праћење рада Агенције за превенцију корупције 

и координацију борбе против корупције, 

одржане 23. 07. 2014, од 11 до 12.45 часова 

 

 

Сједницу Комисије за избор и праћење рада Агенције за превенцију корупције и 

координацију борбе против корупције (у даљем тексту: Комисије) сазвала је 

предсједавајућа Комисије Александра Пандуревић. 

 

Сједници су присуствовали сљедећи чланови Комисије: Александра Пандуревић, 

Халид Гењац, Дарко Бабаљ, Ханка Вајзовић и Миленко Обад.  

 

Одсуство са сједнице правдали су Борјана Кришто и Бариша Чолак. 

 

Сједници су присуствовали и гости - представници институција власти БиХ, 

представници међународних организација у БиХ, представници медија, те службеници 

Секретаријата Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине (ПСБиХ): 

- Сеад Лисак и Драган Слипац, Агенција за превенцију корупције и координацију 

борбе против корупције, 

- Драгана Глуховић, Ерик Фребуе и Сабина Босовић, Делегација ЕУ у БиХ, 

- Семира Дегирменџић, ''Дневни аваз'', 

- Љерка Бојић, руководитељица Сектора за друга парламентарна тијела ПСБиХ, и 

- Јовица Катић, секретар Комисије. 

 

Како није вођена расправа о приједлогу дневног реда, констатовано је да 3. сједница 

Комисије има сљедећи  

 

ДНЕВНИ РЕД 

 

1. Усвајање Записника са конститутивне сједнице Комисије; 

2. Усвајање Записника са 2. сједнице Комисије; 

3. Разматрање Извјештаја о раду Агенције за превенцију корупције и 

координацију борбе против корупције за 2014. годину (сачинилац: 
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Агенција за превенцију корупције и координацију борбе против 

корупције);  

4. Разматрање Информације о реализованим активностима на изради Нацрта 

стратегије за борбу против корупције 2015 - 2019. и пратећег акционог 

плана (сачинилац: Агенција за превенцију корупције и координацију борбе 

против корупције);  

5. Разматрање Информације о процесу координације и доношења планова 

борбе против корупције у институцијама БиХ (сачинилац: Агенција за 

превенцију корупције и координацију борбе против корупције);  

6. Разматрање Информације о процесу превенције корупције и доношења 

планова интегритета у институцијама БиХ (сачинилац: Агенција за 

превенцију корупције и координацију борбе против корупције); 

7. Разматрање Извјештаја о примјени Закона о заштити лица која пријављују 

корупцију у институцијама Босне и Херцеговине (сачинилац: Агенција за 

превенцију корупције и координацију борбе против корупције);  

8. Разматрање Информације о тренутном статусу активности у погледу 

реализације препорука ГРЕКО-а у Босни и Херцеговини (сачинилац: 

Агенција за превенцију корупције и координацију борбе против 

корупције);  

9. Информација о учешћу на међународној конференцији о теми 

„Транспарентност и одговорност за дјелотворан надзор: улога парламента“ 

(сачинилац: члан Комисије за избор и праћење рада Агенције за 

превенцију корупције и координацију борбе против корупције Дарко 

Бабаљ); 

10. Текућа питања. 

 

 

Ад.1. Усвајање Записника са конститутивне сједнице Комисије 

О Записнику није вођена расправа. 

Комисија је једногласно, са пет гласова „за“, усвојила Записник са конститутивне 

сједнице Комисије. 

 

Ад.2. Усвајање Записника са 2. сједнице Комисије 

Александра Пандуревић, предсједавајућа Комисије, отворила је расправу о 

Записнику. 

Халид Гењац, члан Комисије, сугерисао је да се Записник са 2. сједнице коригује 

констатацијом да је на прошлој сједници, као важећи, усвојен стари Пословник о раду 

Комисије, уз измјену којом се регулише питање кворума, а на начин да кворум за рад 

чини пет чланова Комисије, а да Комисија одлуке доноси већином гласова, која 



3 
 

укључује и по једног представника из сваког конститутивног народа. Такође, навео је 

да је Комисија усвојила закључак да секретаријат припреми приједлог пословника, 

уважавајући све нове измјене у Закону о Агенцији за превенцију корупције и 

координацију борбе против корупције, као и јединствена правила за израду правних 

прописа у институцијама БиХ, те да такав документ, када буде спреман, буде усвојен 

као Пословник Комисије. До његовог усвајања важиће стари Пословник Комисије, уз 

наведену усвојену измјену. Халид Гењац је закључио да на тај начин Комисија добија 

тзв. активну позицију, чиме се омогућава њен рад. 

Комисија је једногласно, са пет гласова „за“, усвојила Записник са 2. сједнице, уз 

корекцију на начин како је то предложио члан Комисије Халид Гењац. 

 

Ад.3. Разматрање Извјештаја о раду Агенције за превенцију корупције и 

координацију борбе против корупције за 2014. годину (сачинилац: Агенција за 

превенцију корупције и координацију борбе против корупције) 

Александра Пандуревић, предсједавајућа Комисије, отварајући расправу о овој тачки 

дневног реда, дала је ријеч руководиоцима Агенције за превенцију корупције и 

координацију борбе против корупције (у даљем тексту: Агенције) да дају уводне 

напомене о предложеном матријалу. 

Сеад Лисак, директор Агенције, навео је да је Приједлог извјештаја урађен 

методолошки на основу унифицираног модела примијењеног и током процеса 

извјештавања из 2012. и 2013. године. Истакао је да извјештајни период карактерише 

даље јачање капацитета ове агенције, те припрема и благовремена примјена основних и 

додатних надлежности које је Агенција добила усвајањем два нова закона - Закона о 

заштити лица која пријављују корупцију у институцијама БиХ и Закона о измјенама и 

допунама Закона о сукобу интереса у институцијама власти БиХ. Уводне напомене 

закључио је констатацијом да су у анексу овог извјештаја приказане и остале 

активности Агенције, те да је припремљен и анекс који приказује до којег нивоа су 

спроведене специфичне мјере и активности из Акционог плана за спровођење 

Стратегије за борбу против корупције за период 2009 - 2014. Током извјештајног 

периода реализовани су сви закључци оба дома Парламентарне скупштине БиХ, као и 

закључци Савјета министара БиХ који се односе на конкретне обавезе Агенције, те 

препоруке Канцеларије за ревизију институција БиХ дате у Извјештају о финансијском 

пословању Агенције. 

У расправи о овој тачки дневног реда, у којој су учествовали сви присутни чланови 

Комисије, наведено је да Савјет министара БиХ није додијелио Агенцији адекватан 

канцеларијски простор. Информишући чланове Комисије о досадашњем току 

рјешавања овог питања, директор Лисак навео је да је Агенција упутила Савјету 

министара БиХ захтјев за ургентно преиспитивање Одлуке о распореду канцеларијског 

простора, а што је подржала и Комисија упућивањем дописа Савјету министара БиХ. 

Нагласио је да је Савјет министара БиХ на претпосљедњој сједници донио закључак 
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којим је задужио Службу за заједничке послове институција БиХ да преиспита Одлуку 

о смјештају институција БиХ у вези са распоредом институција у Источном Сарајеву. 

Такође, навео је да је у међувремену одржан састанак руководства Агенције са 

директором Службе за заједничке послове институција БиХ и његовим замјеником, 

који су их информисали да Служба неће мијењати првобитно донесену одлуку о 

смјештају ове агенције и других институција које су обухваћене предметном одлуком, 

без обзира на усвојени закључак Савјета министара БиХ. 

Халид Гењац је у вези са наведеним предложио да Комисија упути предсједавајућем 

Савјета министара БиХ допис у којем ће констатовати да ово независно тијело 

Парламентарне скупштине БиХ сматра да је Одлука о расподјели канцеларијског 

простора у згради за смјештај институција БиХ у Источном Сарајеву, као рјешење 

питања трајног смјештаја Агенције за превенцију корупције и координацију борбе 

против корупције, потпуно непримјерена, те да не омогућава рад једне од 

најзначајнијих агенција у Босни и Херцеговини, дискредитујући њену улогу, а што ће у 

будућем периоду произвести додатни низ проблема у функционисању ове агенције. 

Како би установила кључне разлоге за доношење овакве одлуке, Комисија ће позвати 

овлашћеног представника Савјета министара да присуствује наредној сједници ове 

Комисије и затражити од њега пружање свих релевантних информација, а с циљем 

коначног рјешавања овог проблема. 

Чланови Комисије једногласно су, са пет гласова „за“, прихватили закључак који 

је предложио Халид Гењац. 

Надаље, у расправи о овој тачки дневног реда било је говора и о сарадњи Агенције са 

Тужилаштвом БиХ, Извјештају о ревизији финансијског пословања Агенције у 

прошлој години, статусу предмета заштићених пријављивача корупције у 

институцијама БиХ, питању сукоба интереса, реализације препорука из области 

финансирања политичких партија, као и реализацији пројекта „Борба против корупције 

у високом образовању“, те реализацији препорука из досадашњих извјештаја Групе 

Савјета Европе за борбу против корупције (ГРЕКО). У оквиру разматрања извјештаја о 

раду Агенције за прошлу годину, чланови Комисије позивали су се и на преглед 

институција БиХ које су донијеле интерне правилнике о пријављивању корупције, те 

на статистички преглед пријава у вези са индицијама коруптивног понашања 

запримљеним и обрађеним током извјештајног периода. Такође, током расправе 

констатовано је да Агенција треба да тражи више медијског простора како би 

резултати њеног рада дошли до босанскохерцеговачке јавности, као и да сва три јавна 

емитера у БиХ треба да се емитовањем информативно-едукативног програма укључе у 

процес превенције корупције у БиХ. 

Александра Пандуревић, предсједавајућа Комисије, предложила је да секретар 

Комисије за избор и праћење рада Агенције за превенцију корупције и координацију 

борбе против корупције, у сарадњи са директором Агенције, до наредне сједнице 

Комисије сачини допис који би Комисија упутила Канцеларији за ревизију институција 

БиХ, а којим би позвала представнике ове канцеларије на склапање Меморандума о 
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сарадњи између Агенције за превенцију корупције и Канцеларије за ревизију 

институција БиХ. 

Чланови Комисије су једногласно, са пет гласова „за“, усвојили наведени 

закључак који је предложила предсједавајућа Александра Пандуревић. 

 

Комисија је затим једногласно, са пет гласова „за“, усвојила Извјештај о раду 

Агенције за превенцију корупције и координацију борбе против корупције за 

2014. годину са закључцима садржаним у њему и прослиједила га колегијумима 

оба дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине у даљу процедуру. 

 

Ад.4. Разматрање Информације о проведеним активностима на изради Нацрта 

стратегије за борбу против корупције 2015 – 2019. и пратећег акционог плана 

(сачинилац: Агенција за превенцију корупције и координацију борбе против 

корупције) 

Није вођена расправа о Информацији. 

Комисија је једногласно, са пет гласова „за“, подржала Информацију о 

реализованим активностима на изради Нацрта стратегије за борбу против 

корупције 2015 - 2019. и пратећег акционог плана. 

 

Ад.5. Разматрање Информације о процесу координације и доношења планова 

борбе против корупције у институцијама БиХ (сачинилац: Агенција за 

превенцију корупције и координацију борбе против корупције) 

Драган Слипац, замјеник директора Агенције, дао је кратке уводне напомене у вези са 

овим материјалом, у којима је навео да су све институције на нивоу државе БиХ 

направиле своје планове интегритета, те да се процеси израде ових планова даље 

настављају њиховом израдом и усвајањем на нижим нивоима власти у БиХ. 

У расправи о овој тачки дневног реда учествовале су Александра Пандуревић и Ханка 

Вајзовић. 

Комисија је потом једногласно, са пет гласова „за“, подржала Информацију о 

процесу координације и доношења планова борбе против корупције у 

институцијама БиХ. 
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Ад.6. Разматрање Информације о процесу превенције корупције и доношења 

планова интегритета у институцијама БиХ (сачинилац: Агенција за превенцију 

корупције и координацију борбе против корупције) 

Алаксандра Пандуревић, предсједавајућа Комисије, констатовала је да се ради о 

информацији која предметну материју третира закључно са крајем 2014. године, те 

предложила да Агенција достави Комисији информацију о актуелном стању по питању 

доношења планова интегритета, како би Комисија након тога, уколико се за тим укаже 

потреба, упутила допис упозорења оним институцијама које у вези с тим питањем нису 

испуниле своју обавезу. 

Комисија је једногласно, са пет гласова „за“, подржала Информацију о процесу 

превенције корупције и доношења планова интегритета у институцијама БиХ. 

 

Ад.7. Разматрање Извјештаја о примјени Закона о заштити лица која пријављују 

корупцију у институцијама Босне и Херцеговине (сачинилац: Агенција за 

превенцију корупције и координацију борбе против корупције) 

Сеад Лисак, директор Агенције, дао је кратке уводне напомене у вези с овим 

извјештајем. 

У расправи о Извјештају учествовали су чланови Комисије Халид Гењац и Дарко 

Бабаљ. Замјеник директора Агенције Драган Слипац дао је одговоре на питања 

проситекла из дискусије. 

Комисија је затим једногласно, са пет гласова „за“, усвојила Извјештај о 

примјени Закона о заштити лица која пријављују корупцију у институцијама 

Босне и Херцеговине. 

 

Ад.8. Разматрање Информације о тренутном статусу активности у погледу 

реализације препорука ГРЕКО-а у Босни и Херцеговини (сачинилац: Агенција за 

превенцију корупције и координацију борбе против корупције) 

Сеад Лисак, директор Агенције, дао је кратке уводне напомене у вези са овом 

информацијом.  

Халид Гењац, члан Комисије, у расправи о овој информацији предложио је закључак 

да Интерресорна радна група за измјене изборног законодавства БиХ, која ће радити на 

измјенама текстова Изборног закона, Закона о финансирању политичких партија и 

Закона о сукобу интереса у институцијама власти БиХ, а коју чине представници 

Парламентарне скупштине БиХ, Савјета министара БиХ и Централне изборне комисије 

БиХ, на своје састанке позивају и руководство Агенције за превенцију корупције и 

координацију борбе против корупције, како би Агенција направила и доставила 
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Интерресорној радној групи у амандманској форми приједлоге измјена ових законских 

текстова у складу са препорукама ГРЕКО-а. 

Комисија је једногласно, са пет гласова „за“, усвојила Информацију о тренутном 

статусу активности у погледу реализације препорука ГРЕКО-а у Босни и 

Херцеговини. 

 

Ад.9. Разматрање Информације о учешћу на међународној конференцији о теми 

„Транспарентност и одговорност за дјелотворан надзор: улога парламента“ 

(сачинилац: члан Комисије за избор и праћење рада Агенције за превенцију 

корупције и координацију борбе против корупције Дарко Бабаљ) 

Дарко Бабаљ, члан Комисије и сачинилац Информације, предложио је Комисији 

усвајање два закључка:  

1. Комисија за избор и праћење рада Агенције за превенцију корупције и 

координацију борбе против корупције ће с циљем покретања иницијативе 

формирања националног огранка Глобалне организације парламентараца 

за борбу против корупције (ГОПАК) у Парламентарној скупштини БиХ 

доставити захтјев свим клубовима посланика и делегата у Парламентарној 

скупштини БиХ да, према својим жељама и могућностима, предложе једног 

свог представника за члана огранка ГОПАК-а у Парламентарној 

скупштини БиХ. 

 

2. Задужује се секретар Комисије за избор и праћење рада Агенције за 

превенцију корупције и координацију борбе против корупције да у 

сарадњи са надлежним службама Секретаријата Парламентарне 

скупштине БиХ сачини неопходне иницијалне материјале за формирање 

огранка ГОПАК-а у Парламентарној скупштини БиХ, те да о томе 

обавијести Комисију. 

 

Комисија је једногласно, са пет гласова „за“, усвојила Информацију, са 

закључцима које је предложио члан Комисије Дарко Бабаљ. 

 

Ад.10.  Текућа питања 

У оквиру ове тачке дневног реда није било питања. 

 

 

Сједница је завршена у 12.45 часова. 
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Саставни дио овог записника чини тонски снимак 3. сједнице Комисије. 

 

 

 

Секретар Комисије              Предсједавајућа Комисије 

  Јовица Катић                Александра Пандуревић  

 

 

Достављено: 

- наслову 

- а/а 

 


